

REDemocracIA

Ibero-American Network for Democracy and AI

Organised by the Chair on Artificial Intelligence and Democracy, STG (EUI)

The Ibero-American Network for Democracy and Artificial Intelligence (REDemocracIA) is part of the [Chair in Artificial Intelligence and Democracy](#) of the School of Transnational Governance (European University Institute), funded by the Spanish Secretary of Digitalisation and Artificial Intelligence and the European Union's NextGenerationEU.

The exponential development of artificial intelligence and its increasing role in all areas of our lives calls for a re-examination of the state-citizen relationship and a necessary reflection on what it means and how democracy manifests itself in the age of AI. REDemocracIA functions as a platform to promote advanced knowledge and dialogue of the challenges and opportunities that AI presents for democracy on both sides of the Atlantic. We believe that the European and Latin American countries that comprise the Ibero-American space share particularities and common interests that allow for mutual learning when it comes to developing policies beneficial to their societies, but that the conversation should start from the recognition of the specificities of each context.

REDemocracIA serves as a meeting point for governments, regulators, academics, judges, civil society, companies, and other stakeholders for the exchange of experiences and policies in AI, helping to identify critical aspects to ensure that the increasing pervasiveness of algorithmic systems in our lives serves the fair, inclusive and sustainable development of our societies. Since its launch in October 2022, REDemocracIA organised a series of bi-monthly online discussions with leading experts from different sectors and countries, addressing regulatory sandboxes, biases and AI, the use of AI in the judicial system and the protection of neuro-rights.

REDemocracIA

Red Iberoamericana para la Democracia y la Inteligencia Artificial

Organizada por la Cátedra en Inteligencia Artificial y Democracia, STG (EUI)

La Red Iberoamericana Democracia y la Inteligencia Artificial (REDemocracIA) forma parte de la Cátedra en Inteligencia Artificial y Democracia de la Escuela de Gobernanza Transnacional (Instituto Universitario Europeo), financiada por la Secretaría de Digitalización e Inteligencia Artificial de España y los fondos NextGenerationEU de la Unión Europea.

El desarrollo exponencial de la inteligencia artificial y su creciente rol en todos los ámbitos de nuestras vidas exige replantearse la relación Estado-ciudadano y una necesaria reflexión sobre qué significa y cómo se manifiesta la democracia en la era de la IA. REDemocracIA funciona como una plataforma para promover el conocimiento avanzado y el diálogo sobre los retos y oportunidades que la IA presenta para la democracia a ambos lados del Atlántico. Creemos que los países europeos y latinoamericanos que conforman el espacio iberoamericano comparten particularidades e intereses comunes que permiten un aprendizaje mutuo a la hora de desarrollar políticas beneficiosas para sus sociedades, pero que la conversación debe partir del reconocimiento de las especificidades de cada contexto.

REDemocracIA sirve como punto de encuentro entre gobiernos, reguladores, académicos, jueces, sociedad civil, empresas y otros actores para el intercambio de experiencias y políticas en IA, ayudando a identificar aspectos críticos para asegurar que la creciente omnipresencia de los sistemas algorítmicos en nuestras vidas sirva al desarrollo justo, inclusivo y sostenible de nuestras sociedades. Desde su lanzamiento en octubre de 2022, REDemocracIA ha organizado una serie de encuentros virtuales con destacados expertos de diferentes sectores y países, en los que se han abordado, entre otros temas, las oportunidades y desafíos de las cajas de arena regulatorias, el impacto de los sesgos en la IA, el uso de la IA en el sistema judicial y la protección de los neuroderechos.